
Formandens beretning 2023 

§ 2. 

Klubbens formål er at samle udøvere af kano og kajaksporten til fælles ture og konkurrencer under 
betryggende former, samt at yde medlemmerne opbevaringsplads for deres både. 

Dette formål har vi opfyldt med deltagelse i sprint, maraton og polostævner i ind og udland, vi har også ha  
omkring 40 ture i den officielle turplan og i kommende sæson vil niveauet være mindst det samme. 

Klubben havde i 2023 195 medlemmer + 75 vinterbadere. 

Mængden af kursister /nye medlemmer var lav i 2023 med kun 5 i havkajak og 9 til turbåd. Når vi hørte rundt i 
andre klubber, så var det lidt samme tendens med få nye voksne medlemmer i 2023.  

Vi har også set indad og vi vil reklamere mere her i 2024 for klubben på sociale medier, der blev ikke annonceret for 
holdopstart på facebook i 2023.  Vi var i gågaden en fredag til open by night, inden åbent hus. Det gav lidt 
opmærksomhed og lidt medlemmer til juniorholdet. 

I kurset for turbåd har de ha  succes med at lave forløbet længere, så det mere bliver at ”man går til kajak” end at 
man tager et frigivelseskursus, det har været godt for fællesskabet og hjulpet flere ind i klubfællesskabet.  

Denne metode vil vi overføre til havkajak i 2024, så vi få givet de nye en bedre tilhørsforhold til klubben. 

Medlemstal 2023  

Alder  2018 2019 2020 2021  2022 2023 
Under 
25  50 51 51 49 39 41 
Over 25  153 170 190 195  191 165 
samlet  203 221 241 244 230 206 

       
Vinterbadere  50 50 60 60 75 

 

 

Byggeudvalget husudvalget 

Som vi fremlagde på sidste generalforsamling, så valgte vi at gå væk fra planen om stor udvidelse at klubhus da vi 
vurderede at den økonomiske ramme på 11 millioner ikke var inden for det vi kunne finde via fondsmidler til på 
den korte bane og at denne type ansøgninger ikke ville være realistiske for en klub i vores størrelse. Samtidig så 
kræver de store fonde at man bliver offentlig tilgængelig og vi ser os som en kajakklub og fylder vores lokaler med 
egne aktiviteter.  

Samtidig er der også ændret meget på måden der trænes elite kajak og de har ikke megen træning inden, men er 
nu på vandet hele året og det giver meget mindre brug at styrketræning og ergometer. Så hele grundlaget for 
behov er ændret.  

Vi har sendt nogle ansøgninger ud til fonde men ikke fået støtte den vej til renovering/ ombygning endnu.  

Vi har i klubledelsen set på vores økonomi og afsat midler til opførelse at ny bådhal, samt søgt midler til denne 
eksternt. Formålet er at få for at få skabet plads i kælderen til værksted med plads til reparation af kajakker og 
andre aktiviteter samt at det bliver meget nemmere at komme på tur da mange havkajakker kan flyttes op, så de 
bliver nemt at få læsset og komme af sted. 

 

  



Husudvalget  

Der er afholdt 2 gode dage med fokus på oprydning og løbende vedligehold inde og ude. Samt de ekstra dage med 
forberedelse og opbygning af ny bådehal. Fantastisk at vi som klub har sådanne ildsjæle som påtager sig så store 
opgaver til glæde og gavn for os alle, i mange år frem.  

 

Materieludvalg  

Der er løbende vedligeholdt på både tur, kap og havkajakker, der er investeret i nye polopagajer, der var en større 
oprydning og udski ning af redningsveste og så er en lille gruppe i gang med at søge midler til udski ning / 
opgradering af nogle af de ældste turkajakker. 

 

Aktivitetsudvalg:  

2023 har igen været et år fuldt af aktiviteter i mange afskygninger. De klassiske med Standerhejsning, åbent hus, 
Regatta og standerstrygning samt julefrokost og nytårskure for mænd og damer.  

Samt alle de planlagte ture ud i de danske land og Norgesturen.  

en af de vigtigste a ener for aktivitetsudvalget er turplanlægningen og over 40 ture i 2023 og også her i januar 2024 
er der forhåndsplanlagt over 50 arrangementer.  

 

Junior/Kap  

Der har igen i 2023 været godt gang i juniorhold med diverse aktiviteter på søen og weekendtur til Kajakfreak i 
Handbjerg, men vi har manglet en rød tråd op til kap og KCV. 

I e eråret 2023 blev bestyrelsen kontaktet af de bærende kræ er i KCV, som havde tænk nogle tanker omkring 
strukturen mellem junior og kap/ elite. De kom med forslag om at samle disse aktiviteter under en Kapledelse og 
med Che ræner Søren Maretti som overordnet ansvarlig for træningsstil på alle hold. 

Kapledelsen har en vision om at få skaffet flere midler til Ungdom og Elite ved sponsorater og søgning via fonde. 
De arbejde også på at få startet skolekajak op og er i dialog med et par skoler som var vist positiv interesse for 
dette. 

Vi har valgt i klubledelsen at give Kapledelsen ansvaret for alle aktiviteter for børn og unge og givet dem en 
økonomisk ramme at arbejde inden for, som modsvare det klubben tidligere har brugt på junior og kap. A alen er 
2årig med løbende evaluering. 

Kapledelsens ønske er, at de på sigt kan får samlet så mange sponsorer at klubbens tilskud til Kap afdelingen kan 
minimeres.  

Jeg og kapledelsen har også løbende været i kommunikation med DKF´s sportschef og Holstebro Elitesport, for at 
se hvordan vi kan få dem til at støtte op økonomisk omkring eliteaktiviteterne i Pagaj.  

De seneste års arbejde har også medvirket til at Pagaj for de næste 4 år er kategoriseret som prioriteret sport i 
Holstebro kommune. Det bliver spændende at følge udviklingen i Kap.   

Resultaterne fra che ræner Søren Maretti og kapledelsens arbejde taler indtil videre for sig selv, hvor hele 10 unge 
fra Kajakklubben Pagaj, har vundet medaljer ved de store mesterskaber i og uden for Danmark i 2023 og de unge 
blev hylder i klubben ved vores standerstryning for deres præstationer.  

 

  



Instruktørudvalg: 

Mængden af kursister /nye medlemmer var lav i 2023. Der har været 5 nye kursister på havkajak og 9 til turbåd. Når 
vi hørte rundt i andre klubber, så var det lidt samme tendens med få nye voksne medlemmer i 2023.  

Vi har også set indad og vi vil reklamere mere her i 2024 for klubben på sociale medier, der blev ikke annonceret for 
holdopstart på facebook og instagram i 2023.   

Vi var i gågaden en fredag til open by night, inden åbent hus. Det gav lidt opmærksomhed og nogle nye 
medlemmer til juniorholdet. 

I kurset for turbåd har de ha  succes med at lave forløbet længere, så det mere bliver at ”man går til kajak” end at 
man tager et frigivelseskursus, det har været godt for fællesskabet og hjulpet flere ind i klubfællesskabet.  

Denne metode vil vi overføre til havkajak i 2024, så vi få givet de nye en bedre tilhørsforhold til klubben. 

 

Søbaderne: 

I 2023 har vi ha  75 medlemmer og der er kun 2 på venteliste. Vi har løbende justeret på deres badetider og de er 
lagt så de har nogle tider som tilgodeser deres ønsker og som så vidt muligt ikke er i konflikt med øvrige aktiviteter 
i klubhuset.  

 

Fremtiden: 

Vi arbejder på at få og fastholde medlemmer ved at tilbyde et hav af aktiviteter på vandet og i klubben. Ved at have 
motiverede og uddannede instruktører og trænere og ved at lytte på medlemmerne og skabe de muligheder som 
e ersøges. 

Kapledelsen arbejder på at få flere børn og unge til at padle kajak gennem skolekajak og reklame på skoler for 
vores forskellige muligheder for vandsport 

I sensommeren skal vi også være vært for DM 2024 i Sprint, Her plejer vi at arbejde godt sammen på tværs af 
interesser og danne nye bekendtskaber i klubben. 

På bygningssiden er målet at vi får lavet værksted i kælderen i 2024 samt renoveret trappen til kælderen når 
temperaturen er lidt højere.  

Vi forventer også at facaden mod søen renoveres i 2024 

Vi har længe været i dialog med kommune omkring 
udski ning af bådebroen, som er en del af Holstebro 
Rostadion. 

Der er sendt ansøgning til kommunen på en ny bro som 
skal kunne tilpasse sig til vandstanden i søen. 
Vandstanden vil helt sikkert svinge mere, når søen bruges 
til at klimasikre byen mod de kra ige regnskyl vi oplever. 
Derfor at oplægget en flydebro og gerne med mere plads 
end nuværende bro. Vi håber at kommunen har den på budget i 2024, men vi har ikke fået en tilbagemelding på 
tidsplan endnu. 

Vi ser ind i et år med mange aktiviteter.   

Mine forventninger er at 2024 også bliver et godt kajak år i Pagaj. 

 



Med venlig hilsen 
Carsten Ramskov 
Formand for Kajakklubben Pagaj 
Tlf 22839613 
Mail formanden@pagaj.dk 

 


